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Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Avslöjar att personen varit frånvarande under sammanträdet 
T Markerar ersättare som tjänstgjort 
N Upplyser att ersättare närvarat under sammanträde 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen 
antecknas under vilka paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort 
det under hela sammanträdet. 

Ledamöter X/-  Ersättare T/N  
Moderata samlingspartiet (M) 
Mats Gerdau X  Annika Jung T  
Cathrin Bergenstråhle X Tom § 191 Christer Lydig T  
Tobias Nässén X  Anna Kjellin Flory T §§178-180, 191- 

Eva Öhbom Ekdahl X  Eivor Örenmark T  
Filip Wiljander X  Bo Bergkvist T  
Linda Norberg -  Nicole Bistoletti -  
Ylva Sandström -  Petter Larsson -  
Peter Zethraeus X  Lennart Bergh T From §192 
Helene Skantze X  Oliver Rytkatkin N Tom § 192 
Lars Stenholm X  Oskar Öholm N   
Eva Närvä Eickenrodt X  Lena Edström Sandin N Tom § 193 
Sofia Fölster X  Eric Lindahl N  
Susanne Markow X     
Henrik Barck X     
Johan Hiller X     
Vilma Mori Aguilar X Tom § 190    
Pernilla Hsu X From § 181    
Richard Wendt X     
Magnus Wakander X     
Lotta Riedel X     
Magnus Sjöqvist -     
Sebastian Ridderskans X      
Dominique Faymonville X     
Anders Bruhn -      
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Folkpartiet liberalerna (FP)      
Gunilla Grudevall-Steen X  Anna-Karin Boréus T  
Monica Brohede Tellström X  Kurt Björkholm N   
Stefan Saläng -  Gertrud Lindgren N  
Louise Granath X     
Mats Granath X     
Centerpartiet (C) 
Christine Lorne X  Håkan Ekengren N   
Mia Wallgren X  Ingmar Sahlgren N  
Hans Peters X     
Kristdemokraterna (KD) 
Jan-Eric Jansson  X  Anders Tiger N  
Lydia Liu X  Karolina Johansson -  
Socialdemokraterna (S) 
Khashayar Farmanbar X  Maria Lähetkangas T  
Anita Johansson X  Andreas Falk T  
Espen Bjordal X  Majvie Swärd T  
Helena Westerling -  Erik Svanfeldt T  
Mattias Qvarsell X  Ella Tegsten N  
Maja Fjaestad -  Tom Johnsson N   
Martin Hellströmer X     
Zakia Mirza -     
Kaj Nyman  X     
Gunnel Nyman Gräff X     
Kürsad Orhan -     

Miljöpartiet de gröna (MP)  
Åsa Marnell X  Ninni Lindberg T  
Sidney Holm X  Per Chrisander N  
Louise Olliver -  Desha Svenneborg N  
Magnus Söderström X  Mathias Zachariassen N   
Lisskulla Zayane X     
Roger Bydler X     
Pascal Fall X     
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Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal X  Shahin Malak N  
Bosse Ståldal X  Johan Kjellman N  
Efson Goutom X     
Mikael Carlsson X     

Vänsterpartiet (V) 
Camilla Carlberg X Tom § 188 Lars Örback N Tom § 188 
Rolf Wasteson X  Barbro Sörman T From § 189 
Birgit Hansson X      
Sverigedemokraterna (SD)      
Eric Myrin X  Michael Kjellander -  
David Bergquist X  Åsa Nyberg N  
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§ 178 

Öppnande av Nacka kommunfullmäktige 2014-2018 
 
Ålderspresidenten Kaj Nyman invigningstalade och överräckte ett exemplar av Lilla 
Nackaboken till var och en av de närvarande ledamöterna och ersättarna. Daniel Englund 
och Cecilia Eriksson, lärare vid Nacka musikskola, musicerade. 
 
- - - - -  
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§ 179 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Tobias Nässén och Mattias Qvarsell att jämte ordföranden 
justera protokollet. Justeringen äger rum den 3 november 2014 kl 16.00 i Nacka stadshus, 
entréhuset plan 2. 
 
- - - - - 
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§ 180 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ordförande, 1:e vice ordförande och 2:e vice 
ordförande för Nacka kommunfullmäktige för tiden intill 
den 15 oktober 2018 

Beslut 
Till ordförande väljs Lars Stenholm (M). 
 
Till 1:e vice ordförande väljs Stefan Saläng (FP). 
 
Till 2:e vice ordförande väljs Anita Johansson (S). 
 
- - - - - 
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§ 181 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av gruppledare för tiden intill den 15 oktober 2018 

Beslut 
För Moderaternas fullmäktigegrupp väljs Helene Skantze, 40 procent, och Tobias Nässén, 
60 procent, som gruppledare för tiden intill utgången av år 2014  
 
För Folkpartiets fullmäktigegrupp väljs Monica Brohede Tellström som gruppledare för 
tiden intill utgången av år 2014. 
 
För Centerpartiets fullmäktigegrupp väljs Christine Lorne som gruppledare. 
 
För Kristdemokraternas fullmäktigegrupp väljs Anders Tiger som gruppledare. 
 
För Socialdemokraternas fullmäktigegrupp väljs Mattias Qvarsell som gruppledare. 
 
För Miljöpartiets fullmäktigegrupp väljs Sidney Holm som gruppledare för tiden intill 
utgången av år 2014. 
 
För Nackalistans fullmäktigegrupp väljs Christina Ståldal och Mikael Carlsson, 50 procent 
vardera, som gruppledare. 
 
För Vänsterpartiets fullmäktigegrupp väljs Rolf Wasteson som gruppledare. 
 
För Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp väljs Eric Myrin som gruppledare. 
 
- - - - - 
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§ 182 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny ersättare (M) i tekniska nämnden för tiden 
intill utgången av 2014 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 22 september 2014 § 154 
Val av ny ersättare bordlades. 
 
- - - - - 
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§ 183 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny ersättare (M) i arbets- och företagsnämnden 
för tiden intill utgången av 2014 

Beslut 
Som ny ersättare väljs Jennie Lindqvist, Kvarngränd 5, 131 31 NACKA. 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 22 september 2014 § 155 
Val av ny ersättare bordlades. 
 
- - - - - 
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§ 184 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot (S) 
i kommunfullmäktige av Maja Fjaestad  

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Maja Fjaestads begäran om entledigande och överlämnar 
ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
- - - - - 
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§ 185 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot (S) 
i tekniska nämnden av Maja Fjaestad samt val av ny 
ledamot för tiden intill utgången av 2014 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas.  
 
Val av ny ersättare bordläggs. 
 

Notering 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 186 Dnr KFKS 2014/769-311 

Avtal med Kåktorps fastighetsägareförening om 
kommunalt övertagande av huvudmannaskap för gator 
och allmänna platser inom fastigheten Tollare 1:3 i Boo 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslaget avtal med Kåktorps 
fastighetsägareförening om att kommunen ska ta över huvudmannaskapet för gator och 
allmänna platser inom fastigheten Tollare 1:3 i Boo. 
 

Ärendet 
Kåktorps fastighetsägareförening består av 129 fastigheter och har agerat huvudman för 
allmänna anläggningar inom fastigheten Tollare 1:3 i Boo. Föreningen har internt 
ifrågasatts och oklarheter har upptäckts om dess status vilket lett till att föreningen inte 
längre är kapabel att sköta åtagandena. Området regleras idag endast av en äldre 
styckningsplan. 
 
För att säkerställa att gatorna och de allmänna platser som idag underhålls av förening även 
i framtiden underhålls ingås ett avtal mellan kommunen och föreningen om att kommunen 
tar över ansvaret för gator och allmänna platser inom området i avvaktan på en 
detaljplaneläggning med kommunalt huvudmannaskap.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 6 oktober 2014 § 185 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 2 september 2014 
Tekniska nämnden den 26 augusti 2014 § 134 
Bilaga 1 Karta 
Bilaga 2 Avtalsförslag 
Bilaga 3 Besked från planenheten 
Bilaga 4 Åtgärdslista 
Bilaga 5 Besiktningsprotokoll 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 6 oktober 2014 § 185 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
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Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslaget avtal med Kåktorps 
fastighetsägareförening om att kommunen ska ta över huvudmannaskapet för gator och 
allmänna platser inom fastigheten Tollare 1:3 i Boo. 

Beslut i tekniska nämnden den 26 augusti 2014 § 134 
Tekniska nämnden föreslog kommunfullmäktige besluta att ingå förslaget avtal, 
tjänsteskrivelsens bilaga 1, där kommunen övertar ansvaret för gator och allmänna platser 
som tidigare hanterats av Kåktorps fastighetsägareförening. 

Yrkanden 
Gunilla Grudevall Steen yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Gunilla Grudevall Steens yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 187 Dnr KFKS 2014/658-256 

Omreglering av tomträttsavgäld för fastigheten Älta 
37:37, Storkällans väg 8, Älta 
 

1. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälden för fastigheten Älta 37:37 till 
51 000 kr/ år att gälla fr.o.m den 1 januari 2016 och under kommande 10-
årsperiod.  
 

2. Kommunfullmäktige beslutar erbjuda tomträttshavaren friköpa tomträtten för 
1 270 000 kr. Detta pris förutsätter att framställan om friköp görs före 
omregleringstidpunkten och att köpekontrakt har undertecknats av 
tomträttshavaren senast tre månader efter nämnda tidpunkt.   

 

Ärendet 
Fastigheten Älta 37:37, Storkällans väg 8, Älta, är upplåten med tomträtt sedan 1976. 
Omregleringstidpunkten är 1 januari 2016. Tomträttsavgälden för fastigheten Älta 37:37 
höjs från 25 500 kr/år till 51 000 kr/år. Tomträttshavaren erbjuds att friköpa tomträtten 
för 1 270 000 kr.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 6 oktober 20142014 § 186 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 4 september 2014 
Bilaga 1 Karta 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 6 oktober 2014 § 186 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut:  

1. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälden för fastigheten Älta 37:37 till 
51 000 kr/ år att gälla fr.o.m den 1 januari 2016 och under kommande 10-
årsperiod.  

2. Kommunfullmäktige beslutar erbjuda tomträttshavaren friköpa tomträtten för 
1 270 000 kr. Detta pris förutsätter att framställan om friköp görs före 
omregleringstidpunkten och att köpekontrakt har undertecknats av 
tomträttshavaren senast tre månader efter nämnda tidpunkt.   

 



 19  
 27 oktober 2014 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Yrkanden 
Mats Granath yrkade, med instämmande av Christina Ståldal, bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Rolf Wasteson yrkade, med instämmande av Kaj Nyman, bifall till punkten 1 i 
kommunstyrelsens förslag och avslag på punkten 2 i förslaget. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade kommunfullmäktige helt i enlighet med 
Mats Granaths yrkande. 
 

Reservationer 
Rolf Wasteson anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 
och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet har konsekvent motsatt sig att den kommunala marken inom 
verksamhetsområdena i Nacka säljs ut. Genom tomträtten har kommunen en rådighet över 
marken som man förlorar om, den säjs. Detta kan vara viktigt på lång sikt när behov av 
mark ser annorlunda ut och kommunen kan ha ett behov av marken för andra ändamål, t 
ex bostäder. Därför motsätter vi oss att beslutet innehåller en klausul om att 
tomträttsinnehavaren erbjuds att köpa fastigheten .” 
 
- - - - - 
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§ 188 Dnr KFKS 2014/344-513 

Strategi för cykelsatsning i Nacka 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar ”Strategi för cykelsatsningar i Nacka”. 
 

Ärendet 
Syftet med ett nytt styrdokument om cykelsatsningar i Nacka är att de satsningar och 
utbyggnader som görs för cykel i Nacka kommun ska ges förutsättningar att ske på ett 
effektivt och prioriterat sätt. Målet med cykelstrategi är att det ska bli enklare, snabbare och 
säkrare att cykla och kombinera resandet med cykel och kollektivtrafik. Målet är även att 
andelen cyklister ska öka under alla delar av året. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 6 oktober 2014 § 187 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 september 2014 
Bilaga 1: Cykelstrategi 2014 
Bilaga 2: Samrådsredogörelse  
Bilaga 3: Tekniska nämnden 26 augusti 2014 § 133 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 6 oktober 2014 § 187 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige anta ”Strategi för cykelsatsningar i Nacka”. 

Beslut i tekniska nämnden den 26 augusti 2014 § 133 
1. Tekniska nämnden beslutade att justera förslag till cykelplanen enligt bilaga 1 efter 

KSSU:s yttrande. 
2. Tekniska nämnden föreslog kommunfullmäktige att anta reviderat förslag till 

Cykelplan 2014. 
 

Yrkanden 
Gunilla Grudevall Steen yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson, Hans Peters, Maria 
Lähetkangas, Camilla Carlberg, Eric Myrin, Mikael Carlsson, Eva Närvä Eickenrodt och 
Mia Wallgren, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Lisskulla Zayane yrkade att styrdokumentet skulle benämnas ”Cykelplan för Nacka”. 
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Beslutsgång 
Med avslag på Lisskulla Zayanes yrkande beslutade kommunfullmäktige helt i enlighet 
Gunilla Grudevall Steens yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Camilla Carlberg anmälde följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
Vänsterpartiet välkomnar cykelstrategin, men tycker att det istället för att vara en strategi 
borde vara en plan. Vi befarar att dokumentet inte blir det stöd det är tänkt att vara i och 
med att Nacka står inför så många och stora byggprojekt med påföljande 
infrastruktursatsningar. Självklart är vi glada för att det utvecklas medel som underlättar för 
människor att inte ta bilen, men vi anser strategin saknar en helhetssyn på cyklande. Här 
finns arbetstillfällen att finna då det redan idag saknas cykelverkstäder. I ett miljöperspektiv 
borde det också underlättas för de som cyklar att, varför inte i kommunal regi, kunna 
reparera och återanvända cyklar.” 
 
Maria Lähetkangas anmälde följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Det är ett bra och angeläget strategidokument som rör cyklandet i Nacka. Ökad cykling är 
en viktig del som bidrar till ett långsiktigt hållbart samhällsbyggande. Socialdemokraterna 
vill dock notera några viktiga aspekter som är värda att ta extra hänsyn till. Dokumentet 
nämner det komplicerade läget att förena snabb cykeltrafik med gångtrafikanter. Många 
fotgängare upplever det obehagligt med snabba cyklister som dyker upp utan förvarning. 
För separation mellan fotgängare och cyklister diskuteras i dokumentet olika materialval 
och målade linjer. Målade linjer kan vara svårt att uppfatta för barn, äldre och 
funktionshindrade, inte minst synskadade. De utsätts därmed för ökad risk att bli påkörda. 
Barn, äldre- och funktionshinderfrågorna bör särskilt beaktas vid planering av nya 
cykelbanor. Genomförandetiden på strategidokumentet är satt till år 2030. Vi önskar en 
snabbare genomförandeplan och många av åtgärderna kräver troligtvis inte 
detaljplaneändringar. De borde kunna genomföras på kortare tid så som 2-3 år. Vi 
socialdemokrater önskar ett mer proaktivt arbete för genomförandet av strategin för 
cykeltrafik i Nacka.” 
 
- - - - - 
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§ 189 Dnr KFKS 2014/263-860 

Uppföljning av den kulturpolitiska programförklaringen 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige noterar uppföljningen av den kulturpolitiska programförklar-

ingen till protokollet. 
 

2. Kulturnämnden får i uppdrag att göra en aktualitetsprövning av den kulturpolitiska 
programförklaringen under 2015, i syfte att kommunfullmäktige ska kunna ta ställ-
ning till ett reviderat förslag under första halvåret 2016. 

 

Ärendet 
Kommunfullmäktige antog i november 2000 en kulturpolitisk programförklaring, som ska 
bidra till att ett kulturellt perspektiv läggs på samtliga verksamheter i kommunen. Kultur-
nämnden har ansvar för att följa upp den kulturpolitiska programförklaringen.  
 
Kulturnämnden har under 2014 gjort en sådan uppföljning. Samtliga nämnder har redo-
visat hur programförklaringens innehåll påverkar respektive nämnds verksamhet. 
 
Den kulturpolitiska programförklaringen är avsedd att vara ett levande dokument och att 
det är naturligt att nämndernas redovisningar skiljer sig åt. Uppföljningen visar att den 
kulturpolitiska programförklaringen är ett fungerande styrdokument. Det är dock ett antal 
år sedan den antogs och det bör ske en aktualitetsprövning. Aspekter att belysa är till 
exempel det som miljö- och stadsbyggnadsnämnden anför om hur kulturmiljöprogrammet 
påverkar och utbildningsnämndens redovisning av hur kulturpolitiska frågor styr 
utbildningsväsendet. Den omfattande utvecklingen med att bygga stad på västra Sicklaön 
innehåller även utmaningar som kan antas påverka den kulturpolitiska programförklaringen 
och hur den kan användas som styrdokument i det arbetet. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 6 oktober 2014 § 187 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 september 2014 
Den kulturpolitiska programförklaringen 
Kulturnämndens beslut den 13 maj 2014, § 26 
Yttranden från nämnderna 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 6 oktober 2014 § 187 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige noterar uppföljningen av den kulturpolitiska programförklar-
ingen till protokollet. 

2. Kulturnämnden får i uppdrag att göra en aktualitetsprövning av den kulturpolitiska 
programförklaringen under 2015, i syfte att kommunfullmäktige ska kunna ta ställ-
ning till ett reviderat förslag under första halvåret 2016. 

Ordförandebeslut – arbets- och företagsnämnden den 8 maj 2014 
Arbets- och företagsnämnden lämnar yttrande över nämndens och enhetens tillämpning av 
den kulturpolitiska programförklaringen i enlighet med arbets- och företagsenhetens 
tjänsteskrivelse den 8 maj 2014. 
 
Detta beslut fattas av arbets- och företagsnämndens ordförande med stöd av 6 kap 36 § 
kommunallagen och punkten 4.1 A i arbets- och företagsnämndens delegationsordning. 

Beslut i kulturnämnden den 13 maj 2014 § 26 
Kulturnämnden noterar redovisningen till kommunfullmäktige till protokollet 

Beslut i tekniska nämnden den 18 april 2014 § 66 
Nämnden beslutar i enlighet med park- och naturenhetens förslag till yttrande. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 2 april 2014 § 81 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden beslutar skicka denna tjänsteskrivelse till kulturnämnden 
som redovisning av hur nämnden tillämpar den ”Kulturpolitiska programförklaringen”. 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 25 mars 2014 § 34 
Kommunstyrelsens arbetsutskott tillstyrker att den kulturpolitiska programförklaringen 
byter benämning till kulturpolitiskt program. Arbetsutskottet anser också att en djupare 
översyn bör göras vid inledningen av kommande mandatperiod.  
  
2. Som svar på remissen noterar arbetsutskottet följande för egen del. Den kulturpolitiska 
programförklaringen är ett styrdokument som kommunstyrelsen omsätter såväl i 
samhällsplaneringen och fastighetsförvaltningen som i den kommunala produktionen av 
välfärdstjänster. Den är en ingrediens bland flera som ingår i underlag/fakta som ska vägas 
in i beslutsunderlag.  
 
Dessa beslut fattas av kommunstyrelsens arbetsutskott med stöd av punkten 2 i 
kommunstyrelsens delegationsordning. 

Beslut i social- och äldrenämnden den 25 mars 2014 
Social- och äldrenämnden noterar informationen till protokollet. 
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Beslut i utbildningsnämnden den 13 mars 2014 § 19 
Utbildningsnämnden noterar kultur- och utbildningsenhetens uppföljning av den 
kulturpolitiska programförklaringen. 

Beslut i kulturnämnden den 12 mars 2014 § 19 
Kulturnämnden beslutar att Kultur- och utbildningsenhetens förslag till översyn av Nackas 
kulturpolitiska programförklaring med nedanstående tillägg sändes på remiss till kommun-
styrelsen, fritidsnämnden, arbets- och företagarnämnden, tekniska nämnden, social- och 
äldre nämnden, utbildningsnämnden, naturreservatsnämnden och miljö- och stadsbygg-
nadsnämnden för synpunkter. Nämnderna ska lämna sina synpunkter senast den 25 april 
2014. 

Beslut i naturreservatsnämnden den 12 mars 2014 §16 
Naturreservatsnämnden antar förslag till yttrande till kulturnämnden beträffande 
uppföljning 2013 av kommunens kulturpolitiska programförklaring. 
Naturreservatsnämnden beslutar om omedelbar justering. 

Beslut i fritidsnämnden den 12 februari 2014 § 16 
Fritidsnämnden beslutar att lämna idrotts- och fritidsenhetens förslag till yttrande över 
tillämpningen av den kulturpolitiska programförklaringen inom fritidsnämndens 
ansvarsområde till kulturnämnden. 
 

Yrkanden 
Hans Peters yrkade, med instämmande av Åsa Marnell, Birgit Hansson, Bosse Ståldal, 
Monica Brohede Tellström, Mia Wallgren, Susann Markow och Jan-Eric Jansson, bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Bosse Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Mina erfarenheter är att kulturen är ett mycket viktigt och effektivt verktyg i det lokala 
utvecklingsarbetet och särskilt i förortsområden som t.ex. Orminge och Fisksätra. 
Utifrån dessa erfarenheter förslår jag att Kulturnämnden i sitt arbete med 
programförklaringen tydligare inbegriper kulturen som verktyg för lokal utveckling och 
som en bred utvecklingsfaktor. Några exempel på sådant som skulle kunna utvecklas i 
programförklaringen:  
                                                            

• Kulturen bygger socialt kapital och nätverk och därmed tillit, trygghet, gemenskap 
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• Kulturen stärker stolthet, varumärkesbyggande och är därmed en utvecklingsfaktor 
för turism och besöksnäring 

• Kulturen är en förebyggande kraft i det sociala arbetet 
• Kulturen utvecklar jämställd fritid 
• Kulturen skapar jobb, utbildning, företag och affärsverksamhet  
• Kulturen knyter samman generationer, infödingar med inflyttade osv 
• Kulturen är ett kitt mellan skola, föreningsliv, församlingar, fastighetsägare och 

myndigheter som genom samverkan kan få en förort att växa 
• Kulturen är ett effektivt verktyg för att bygga hängrännor under stuprören och att 

bygga lokala utvecklingskluster  
 
Jag utgår från att översynen görs i samarbete med lokala kulturaktörer, skolor, församlingar 
och fastighetsägare. ” 
 
- - - - - 
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§ 190 KFKS 2006/457 

Stadsutveckling och Aalborgåtagandena 
Motion den 20 april 2006 av Tuija Meisaari- Polsa (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslaget att underteckna Aalborgdeklarationen. Motionen är 
därmed färdigbehandlad. 
 

Ärendet 
Motionären föreslår att Nacka kommun ska skriva under det gemensamma dokumentet för 
att delta i nätverket och arbeta i enlighet med de intentioner som finns i 
Aalborgåtagandena.  
 
Mycket av det som Nacka idag arbetar med ligger i linje med Aalborgåtagandena. Flera av 
kommunens övergripande mål speglar Nacka kommuns ambition inom området hållbar 
utveckling. Mycket har hänt sedan 2004 och Aalborgåtagandet. EU2020 täcker på ett 
uppdaterat sätt de avsikter som fanns i Aalborg och ligger till grund för allt 
utvecklingsarbete inom EU under nya programperioden 2014-2020. Internationellt utbyte 
rörande hållbarhetsfrågor är positivt men detta bör ske inom de nätverk i vilka Nacka redan 
idag är medlem i. 
       

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 22 september 2014 § 167 
Kommunfullmäktige den 16 juni 2014 § 131 
Kommunstyrelsen den 19 maj 2014 § 102 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 23 april 2014 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 april 2008 § 117 
Tjänsteskrivelse, Hållbar utveckling 2008 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 22 september 2014 § 167 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 juni 2014 § 131 
Ärendet bordlades. 
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Beslut i kommunstyrelsen den 19 maj 2014 § 102 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige avslår förslaget att underteckna 
Aalborgdeklarationen. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Kaj Nyman yrkade, med instämmande av Pascal Fall, Rolf Wasteson, Christina Ståldal och 
David Bergquist, bifall till förslagen i motionen. 
 
Cathrin Bergenstråhle yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Cathrin Bergenstråhles yrkande mot Kaj Nymans och 
fann att Cathrin Bergenstråhles hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen avgavs 34 röster för Cathrin Bergenstråhles yrkande och 27 röster för Kaj 
Nymans yrkande. Kommunfullmäktige hade således beslutat i enlighet med Cathrin 
Bergenstråhles yrkande. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

• Voteringslista 
 

Reservationer 
Kaj Nyman anmälde att Socialdemokraternas fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 
och ingav följande. 
 
”Vi är kritiska mot att motionen har blivit liggande i åtta och ett halvt år. Att det dessutom 
beror på att en utredning som ”nästan var klar” 2008 ännu inte blivit gjord är upprörande. 
Att motionen blivit liggande innebär inte att motionens syften har vlivit överspelade. 
Aalborgdeklarationen omfattar 50 åtagandena inom tio olika temaområden. Det gäller alltså 
ett brett spektrum när det gäller hållbar utveckling för miljön, ekonomin, de sociala 
förhållandena och kulturen. Vi anser att en anslutning till deklarationen skulle utgöra ett 
värdefullt komplement till det arbete inom olika hållbarhetsområden som kommunen redan 
arbetar med. I detta utvecklingsarbete skapar man ett nätverk med många kommuner (i dag 
700 i Europa varav 15 i Sverige) med liknande förutsättningar och intressen som vi. Vi 
anser inte heller att det går att jämföra med de samarbetsprojekt som pågår inom EU2020 
och Eurocities, eftersom de är mer uppifrån-och-ner än Aalborgsamarbetet. 
 
Att kommunledningen dessutom planerar att lämna föreningen Sveriges ekokommuner i 
stället för att engagera sig i dess arbete är olyckligt.” 
 
Pascal Fall anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet. 
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Christina Ståldal anmälde att Nackalistans fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet och 
ingav följande. 
 
”I en tid då Nacka säger sig Bygga stad, är denna motion från Miljöpartiet välkommen. Att 
via Aalborgkontakter, kunskaper och utbyte åta sig att bygga och planera det nya på ett 
miljömässigt genomtänkt sätt. Då är kostnaden för deltagandet en bråkdel av det man kan 
få ut av deltagandet. Nacka borde i en tid som denna se till att gå i spetsen för att skapa ett 
nytt miljövänligt samhälle där Aalborgdeltagandet är en del. Nackalistan stöder motionen.” 
 
Rolf Wasteson anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet och 
ingav följande. 
 
”Nacka har ännu långt kvar till att vara särskilt framstående när det gäller frågor om 
hållbarhet i stadsbyyggandet. Det gäller både ekologisk och social hållbarhet. Det nätverk 
som utgörs av de kommuner som undertecknat Aalborgdeklarationen kan ge Nacka goda 
förebilder och bra utbyte av idéer. Den här typen av nätverk har alltid ett stort värde. 
Därför bör Nacka underteckna deklarationen. Lika angeläget borde det vara att Nacka 
aktiverar sig i nätverket Sveriges ekokommuner och inte, som annonserats från 
alliansmajoriteten, istället avser att dra sig ur det. Nacka har mycket att lära inom ramen för 
dessa nätverk.” 
 

Protokollsanteckningar 
David Bergquist anmälde följande för Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Sverigedemokraterna gick till val på parollen "Låt Nacka förbli mellan storstad & 
skärgård" syftandes till att Nacka ska bevara sina grönområden och människors närhet till 
naturen. Av den anledningen är vi också, i stort, emot planerna på Nacka stad med den 
förtätning och kraftiga exploatering detta kommer att innebära. När Nacka dock, enligt 
majoritetens beslut, kommer att gå in i ett skede av kraftigt byggande menar vi att det i vart 
fall bör ske med eftertanke kring framförallt vad det gäller hållbar statsutveckling. Av den 
anledning bör Nacka kommun skriva under Aalborgåtagandena, vilket skulle kunna leda till 
noga övertänkta beslut vad det gäller natur och miljö. I åtagandena vill vi framförallt lyfta 
område 3: "Vi åtar oss att ta vårt fulla ansvar för att skydda, bevara och säkra en rättvis 
tillgång till naturliga gemensamma nyttigheter." vilket skulle kunna förhindra bygget av 
bland annat Alphyddan.” 
 
- - - - - 
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§ 191 Dnr KFKS 2012/177-630 

Förbättrad ärendebehandling vid nedläggningshotade 
skolor 
Motion den 12 mars 2012 av Sidney Holm och Magnus Söderström (MP) 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att nedläggningsbeslut gällande kommunala skolor alltid ska fattas av 
kommunfullmäktige.  
 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen. Beslut om hur verksamheten inom 
produktionsområdet Välfärd skola ska bedrivas, fattas av rektor, produktionsdirektör 
kommunstyrelsens verksamhetsutskott och kommunstyrelsen. Besluten grundar sig på 
noggranna analyser och konsekvensbedömningar. Offentliga debatter och genomlysningar 
om exempelvis nedläggning av kommunala skolor kan ske utan att ärendet behandlas i 
kommunfullmäktige. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 22 september 2014 § 168 
Kommunfullmäktige den 16 juni 2014 § 132 
Kommunstyrelsen den 2 juni 2014 § 137 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 2 april 2014 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 22 september 2014 § 168 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 juni 2014 § 132 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 juni 2014 § 137 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
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Yrkanden 
Magnus Söderström yrkade, med instämmande av Gunnel Nyman Gräff och Sidney Holm, 
bifall till förslagen i motionen med den justeringen att nedläggningsbeslut alltid ska fattas av 
kommunstyrelsen. 
 
Efsom Goitom yrkade, med instämmande av Barbro Sörman, Eric Myrin, Bosse Ståldal 
och Christina Ståldal, bifall till förslagen i motionen. 
 
Mats Gerdau yrkade, med instämmande av Eva Öhbom Ekdahl, bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Mats Gerdaus yrkande mot Magnus Söderströms och 
Efsom Goitoms respektive yrkanden och fann att Mats Gerdaus yrkande hade bifallits. 
Votering begärdes och skulle verkställas. 
 
Ordföranden ställde därmed proposition på Efsom Goitoms yrkande mot Magnus 
Söderströms yrkande och fann att Efsom Goitoms yrkande hade bifallits. Votering 
begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 9 röster Efsom Goitoms yrkande och 18 
röster för Magnus Söderströms yrkande. Kommunfullmäktige hade således beslutat att i 
Magnus Söderströms yrkande skulle utgöra kontraproposition i huvudvoteringen. 34 
ledamöter avstod. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

• Voteringslista 1 
 
I huvudvoteringen avgavs 34 röster för Mats Gerdaus yrkande och 27 röster för Magnus 
Söderströms yrkande. Kommunfullmäktige hade således beslutat att i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande bifalla kommunstyrelsens förslag. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

• Voteringslista 2 
 

Reservationer 
Gunnel Nyman Gräff anmälde att Socialdemokraternas fullmäktigegrupp reserverade sig mot 
beslutet och ingav följande. 
 
”I likhet med motionärerna menar socialdemokraterna att det är viktigt  
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att visa att vi politiker i kommunen inte ser lättvindigt på ärendebehandling vid 
nedläggningshotade skolor. Vi menar att detta ska beslutas lägst i 
kommunstyrelsen. Vi försäkrar oss då också om att ärendena får en ordentlig  
genomlysning, att alla partier ges möjlighet att delta i debatten innan besluten fattas,  
och olyckliga överraskningsmoment undviks. Inte minst kan den öppenhet och mångfald 
som sägs prägla Nacka vara verklighet, då barn och föräldrar och andra medborgare får 
möjlighet till insyn innan beslut är tagna.  
  
Socialdemokraterna tillstyrker att nedläggningsbeslut gällande kommunala skolor alltid ska 
fattas av Kommunstyrelsen som lägsta instans.” 
 
Magnus Söderström anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot 
beslutet. 
 
Christina Ståldal anmälde att Nackalistans fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet och 
ingav följande. 
 
”Nackalistan stöder motionen om en förbättrad ärendebehandling av så viktiga 
samhällsfunktioner som nedläggning eller start av skolor och hela stadier. Det är viktiga 
frågor för medborgare i alla delar av Nacka och ska självklart inte enbart fattas av högre 
tjänstemän eller en begränsad krets av politiker i t ex KSvu, där inte alla partier har 
beslutanderätt. I en tid då Nacka bygger stad och växer snabbt, behöver också de 
demokratiska möjligheterna till inflytande och beslut öka, inte minska.” 
 
Barbro Sörman anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 
och ingav följande. 
 
”Nacka kommun har vid flera tillfällen under åren lagt ner skolor eller del av skolor. I den 
nuvarande kommunala organisationen är det en fråga som inte behandlas i 
Utbildningsnämnden utan bara i Kommunstyrelsens verksamhetsutskott. Konsekvenserna 
av en nedläggning kan bli stora – för elever och föräldrar är det en situation där en trygghet 
och fungerande skola förbyts i otrygghet och osäkerhet. Kanske blir resor och skjutsning 
som tar tid av både elever och föräldrar ytterligare en konsekvens.  
 
Många har vittnat just om hur hårt en skolnedläggning slår. De nedläggningar som skett 
hittills har varit en konsekvens av höga skolhyror och det fria skolvalet – andra 
elever/föräldrar har genom sina val förhindrat att andra elever/föräldrar kunnat få sitt val 
(oftast då av den närmaste skolan) tillgodosett. 
 
När en nedläggning blir aktuell, som ibland tyvärr ändå kan bli nödvändig, måste dock 
detta behandlas på ett mer öppet sätt. Kanske t.o.m. lite längre tid för beslutsfattande kan 
vara positivt där alla får möjlighet att tänka till ett varv extra. Åtminstone ska frågan 
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behandlas på Kommunstyrelsen men helst är det en fråga som bör behandlas i det öppna 
demokratiska forum som Kommunfullmäktige är.” 
 
- - - - - 
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§ 192 Dnr KFKS 2014/90-739 

Vårdhund inom vård och omsorg 
Motion den 3 februari 2014 av Lena Rönnerstam och Kaj Nyman (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige notera att det redan finns vårdhundsteam på några boenden i 
kommunen. Inget hindrar att det införs på flera boenden så länge som ansvariga tar hänsyn 
till olika behov hos personer som uppehåller sig i lokalerna.  
 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Ärendet 
Motionärerna har föreslagit att Nacka kommun ska utreda möjligheten att låta utbildade 
vårdhundsteam arbeta inom vård- och omsorgsboende samt med äldre/demenssjuka 
personer, med hänsynstagande till de behov som allergiska personer – vårdtagare, anhöriga 
och personal – kan ha. 
 
Tillsammans med sin förare bildar vårdhunden ett vårdhundsteam vars syfte är att assistera 
vårdpersonalen i arbetet med barn, vuxna och äldre. Vårdhundens uppgift är att träna, 
motivera och sprida glädje och entusiasm bland personer med någon form av funktions-
nedsättning. Genomförda studier visar på olika effekter. En kartläggning visar att det 
vetenskapliga stödet är otillräckligt. En annan preliminär sammanfattning ger stöd för att 
besök med utbildad vårdhund på äldreboenden minskar stress och ökar välmående hos 
äldre. Vid beslut om att använda vårdhund i särskilt boende måste fördelarna vägas mot de 
nackdelar som kan uppstå på grund av överkänslighet och rädsla hos såväl boende som 
närstående och personal. Ett beslut att använda hund i vården förutsätter en god planering 
med information om hur vårdhundsekipaget arbetar för samtliga involverade, tydliga 
ansvarsförhållanden och utarbetade rutiner. Redan i dag förekommer besök/vistelse av 
hund i några av de särskilda boendena i Nacka kommun. De benämns lite olika, vårdhund, 
besökshund och rehabhund. Gemensamt är att hunden vistas på boendet tillsammans med 
hundförare som kan vara en personal på boendet eller hundförare kommande utifrån. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 22 september 2014 § 169 
Kommunstyrelsen den 1 september 2014 § 166 
Social- och äldrenämnden den 20 maj 2014 § 74  
Sociala kvalitetsenhetens tjänsteskrivelse den 7 maj 2014 
Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 22 september 2014 § 169 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 september 2014 § 166 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige notera att det redan finns vårdhundsteam 
på några boenden i kommunen. Inget hindrar att det införs på flera boenden så länge som 
ansvariga tar hänsyn till olika behov hos personer som uppehåller sig i lokalerna.  
Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Gunnel Nyman Gräff yrkade i första hand att ärendet skulle återremitteras enligt följande.  
”I tjänsteskrivelsen beskrivs hur ett väl fungerande system med vårdhundsteam bör byggas upp. Där tas 
också upp de problem med allergier och annat som måste hanteras när djur vistas på äldreboenden. Tyvärr 
konkretiseras inte detta vare sig i nulägesbeskrivningen på kommunens äldreboenden eller i förslag till 
åtgärder. Tjänstemännen bör få i uppdrag att använda sig av de kunskaper om vårdhundsteam och 
allergier med mera som de presenterar till att ta fram en plan för hur denna insikt kan användas för att 
höja kvaliteten på kommunens äldreboenden.” 
 
I andra hand yrkade hon bifall till förslagen i motionen. I dessa yrkanden instämde Kaj 
Nyman och Mikael Carlsson. 
 
Eva Öhbom Ekdahl yrkade avslag på Gunnel Nyman Gräffs yrkande om återremiss och 
bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Eva Öhbom Ekdahls yrkande om avslag på Gunnel 
Nyman Gräffs yrkande om återremiss och fann att Eva Öhbom Ekdahls hade bifallits. 
Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 41röster för Eva Öhbom 
Ekdahls yrkande och 20 röster för Gunnel Nyman Gräffs yrkande. Kommunfullmäktige 
hade således beslutat att i enlighet med Eva Öhbom Ekdahls yrkande avslå Gunnel Nyman 
Gräffs yrkande om återremiss. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

• Voteringslista 1. 
 
Ordföranden ställde därefter proposition på Eva Öhbom Ekdahls yrkande om bifall till 
kommunstyrelsens förslag mot Gunnel Nyman Gräffs yrkande om bifall till förslagen i 
motionen och fann att Eva Öhbom Ekdahls yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster för Eva Öhbom Ekdahls yrkande och 21 
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röster för Gunnel Nyman Gräffs yrkande. Kommunfullmäktige hade således beslutat i 
enlighet med Eva Öhbom Ekdahls yrkande. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

• Voteringslista 2 
 

Reservationer 
Kaj Nyman anmälde att Socialdemokraternas fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 
och ingav följande. 
 
”I sociala kvalitetsenhetens tjänsteskrivelse beskrivs hur ett väl fungerande system med 
vårdhundsteam borde byggas upp. Där tas också upp de problem med allergier och och 
annat som måste hanteras när djur vistas på äldreboenden. Tyvärr konkretiseras detta inte 
vare sig i nulägesbeskrivningen på kommunens äldreboenden eller i förslag till åtgärder. 
Under diskussionen på kommunfullmäktige framgick det också att kunskapen var rätt 
grund hos majoritetens företrädare. Vi anser att den redovisning som gjordes borde att lett 
till att en plan togs fram för hur ett system med vårdhundsteam kunde införas för att 
ytterligare öka kvaliteten i kommunens äldreboenden; med hänsynstagande till allergikers 
behov.” 
 
- - - - - 
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§ 193 Dnr KFKS 2014/362-539 

Kollektivtrafiken på Älgö 
Motion den 28 april 2014 av Staffan Waerndt (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att kommunen i sitt remissvar till Stockholms läns landsting 
om trafikförändringar i SL-trafiken 2014/2015 har behandlat förslagen i motionen.  
Motionen anses härmed färdigbehandlad. 
 

Ärendet 
I motionen föreslår Staffan Waerndt att kommunen snarast förhandlar med Stockholms 
läns landsting om utökad kollektivtrafik till och från Älgö.  
 
Nacka kommun har i remissvar ”Nacka kommuns synpunkter avseende trafikförändringar i 
SL – trafiken 2014/2015 ” till Stockholms läns landsting daterat 19 maj 2014 framfört 
generella och specifika synpunkter. I remissvaret skriver kommunen bland annat ”På Älgö 
slutförs nu en stor förnyelse med stor befolkningssökning, vilket gör att det bör finnas 
underlag för ökad turtäthet”. Kommunen framhåller i remissvaret även att Stockholms läns 
landsting utreder en servicelinje i Saltsjöbaden samt bättre tvärkommunikationer inom 
kommunen, bland annat mellan Saltsjöbaden och Orminge. Mot bakgrund av kommunens 
remissvar till Stockholms läns landsting anses motionen färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 22 september 2014 § 169 
Kommunstyrelsen den 1 september 2014 § 167 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 4 juni 2014 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 22 september 2014 § 169 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 september 2014 § 167 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att kommunen i sitt remissvar till Stockholms läns landsting 
om trafikförändringar i SL-trafiken 2014/2015 har behandlat förslagen i motionen.  
Motionen anses härmed färdigbehandlad. 
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Yrkanden 
Christina Ståldal yrkade bifall till förslagen i motionen. 
 
Erik Svanfeldt yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Erik Svanfeldts yrkande mot Christina Ståldals och 
fann att Erik Svanfeldts hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen 
avgavs 57 röster för Erik Svanfeldts yrkande och 4 röster för Christina Ståldals yrkande. 
Kommunfullmäktige hade således beslutat i enlighet med Erik Svanfeldts yrkande. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

• Voteringslista 
 

Reservationer 
Christina Ståldal anmälde att Nackalistans fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 
och ingav följande. 
 
”När man planerade den stora, långdragna och dyra exploateringen av Älgös vägar glömde 
man bort helheten, dvs buss-  och cykeltrafiken. Älgös bussturlista är fortfarande nästan på 
samma nivå som för 50 år sen. Nackas ledning har inte använt sitt inflytande och sin 
samarbetsgrupp med SL till att förbättra den bedrövliga turtätheten så att det är möjligt för 
en ökad befolkning, inte minst barn och unga, att kunna ta sig hem med buss även på 
kvällstid. Likaså glömde man tydligen att tänka på vitsen med att skapa cykelbanor när man 
ändå var i farten med att spränga och hugga ner träd för att bygga bredare vägar. I våras i 
samband med att Nackalistan skrev sin motion började man vakna när det gäller att öka 
turtätheten. Fortfarande har inget hörts om att det har blivit bättre på kvällstid. Nackalistan 
anser att det är viktigt att alla delar av kommunen ska ha en god kollektivtrafikförsörjning 
och att det måste bli ett slut på att bara se enskildheter i bygg- och vägprojekt till förmån 
för att ett helhetsperspektiv.” 
 
- - - - -  
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§ 194 Dnr KFKS 2011/175-609 

Barnperspektiv i alla beslut 
Motion den 25 mars 2011 av Rolf Wasteson (V) och Agneta Johansson(V) 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige noterar att det pågår aktivt arbete för att förstärka 

kompetensen kring barns rättigheter och villkor i kommunens verksamheter. 
2. Kommunfullmäktige noterar att det finns planerade utbildningsinsatser för att 

förstärka kompetensen kring barnperspektivet. 
3. Kommunfullmäktige noterar att det pågår arbete för att förtydliga barnperspektivet 

i kommunala beslut. 
4. Kommunfullmäktige beslutar att intentionerna med denna motion är tillgodosedda. 

 

Ärendet 
Motionärerna föreslår ett utvecklat arbete i kommunen angående kunskap och utbildning 
om barn och deras uppväxtvillkor. De föreslår också att Nacka kommun beslutar att inför 
varje beslut värdera dem ur ett barnperspektiv.  
 
Förslagen i motionen har beretts av utbildningsnämnden och social- och äldrenämnden. 
Bedömningen är att kommunen arbetar aktivt med att förtydliga barnkonventionens 
intentioner. Arbetet har förstärkts ytterligare genom projektet Barns och ungdomars rättigheter. 
I samband med detta kommer bland annat ett antal utbildningsinsatser att genomföras. 
Redogörelse från ett antal enheter visar också på att det aktivt pågår arbete för att 
kontinuerligt ha med barnperspektiv i bedömning och beslutsfattande. Det pågår också 
arbete med att tydligare lyfta fram barnperspektivet i kommunens årsredovisning. Det finns 
också inplanerade utbildningsinsatser för att förtydliga barnperspektivet i kommunens 
tjänsteskrivelser.    
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 6 oktober 2014 § 188 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 25 augusti 2014 
Social- och äldrenämnden den 27 mars 2012 § 46 
Planerings- och utvecklingsenhetens tjänsteskrivelse den 8 mars 2012 
Tjänsteskrivelse kultur- och utbildningsenheten 1 sep 2011 (KFKS 2011/175-609). 
Motion  
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Ärendet tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 6 oktober 2014 § 188 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Kommunfullmäktige noterar att det pågår aktivt arbete för att förstärka 
kompetensen kring barns rättigheter och villkor i kommunens verksamheter. 

2. Kommunfullmäktige noterar att det finns planerade utbildningsinsatser för att 
förstärka kompetensen kring barnperspektivet. 

3. Kommunfullmäktige noterar att det pågår arbete för att förtydliga barnperspektivet 
i kommunala beslut. 

4. Kommunfullmäktige beslutar att motionen med dessa noteringar är 
färdigbehandlad. 

Beslut i social- och äldrenämnden den 27 mars 2014 § 46 
Social- och äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige notera nämndens redovisning av 
hur den beaktar barnperspektivet i sitt arbete. 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 december 2011 § 284 
Ärendet återremitterades för att kompletteras med en beskrivning av social- och 
äldrenämndens sätt att beakta barnperspektivet i sitt arbete. 
 

Yrkanden 
Mikael Carlsson, yrkade, med instämmande av, Bosse Ståldal, bifall till förslagen i 
motionen. 
 
Jan-Erik Jansson yrkade, med instämmande av Eva Öhbom Ekdahl, Monica Brohede 
Tellström, Lydia Liu och Andreas Falk, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Mikael Carlssons yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Jan-
Erik Janssons yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 195 Dnr KFKS 2014/276-007 

Fördelning av kostnader för gator respektive VA-
anläggningar 
Motion den 17 mars 2014 av Christina Ståldal m fl (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige konstaterar att de i motionen efterfrågade generella riktlinjerna för 
fördelning av kostnader redan beslutats av tekniska nämnden. Kommunfullmäktige noterar 
vidare att det inom tjänstemannaorganisationen pågår ett arbete för att förbättra spårbarhet 
i fakturaunderlag och fördelning av kostnader mellan vatten och avlopp, gata samt övriga 
utgifter i projekten. Förslagen i motionen föranleder därmed inte några ytterligare åtgärder 
och motionen får anses färdigbehandlad. 
 

Ärendet 
Ärendet handlar om hur kostnader ska fördelas när kommunen vid ett och samma tillfälle 
bygger ut vatten och avlopp och gata. Motionären föreslår att det ska tas fram generella 
dokumenterade riktlinjer för hur avgifter ska fördelas mellan vatten, avlopp, gata samt 
övriga utgifter i projekten samt att underlagen ska ligga till grund för fördelning av utgifter 
mellan olika utgiftsslag kopplat till varje faktura. 
 
I dag finns det generella riktlinjer för hur kostnader ska fördelas mellan vatten, avlopp och 
gata, som har antagits av tekniska nämnden. När ett stadsbyggnadsprojekt startar bestäms 
en kostnadsfördelning mellan de olika kostnadsslagen. Detta baseras på kalkyler som tas 
fram i samband med projektering där detta specificeras utifrån mängdförteckningar hur 
mycket varje del, vatten, avlopp och gata kommer att kosta. Varje faktura konteras utifrån 
den fördelning som projektledaren tagit fram när projektet startade. Det som har 
identifierats som ett förbättringsområde är dokumentationen av underlaget som ligger till 
grund för fördelningen i det enskilda projektet. Ett arbete pågår inom 
tjänstemannaorganisationen för att förbättra det. Arbetet förväntas slutföras under 2014. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 6 oktober 2014 § 189 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 september 2014 
Tekniska nämnden den 10 juni 2014 
Tjänsteskrivelse till tekniska nämnden den 28 maj 2014 
Motion 



 41  
 27 oktober 2014 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 6 oktober 2014 § 121 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
Kommunfullmäktige konstaterar att de i motionen efterfrågade generella riktlinjerna för 
fördelning av kostnader redan beslutats av tekniska nämnden. Kommunfullmäktige noterar 
vidare att det inom tjänstemannaorganisationen pågår ett arbete för att förbättra spårbarhet 
i fakturaunderlag och fördelning av kostnader mellan vatten och avlopp, gata samt övriga 
utgifter i projekten. Förslagen i motionen föranleder därmed inte några ytterligare åtgärder 
och motionen får anses färdigbehandlad. 

Beslut i tekniska nämnden den 10 juni 2014 § 117 
Tekniska nämnden föreslog att kommunstyrelsen beslutar att exploateringsenheten tar fram 
en dokumentmall för fördelning av kostnader i samband med projektstart i 
stadsbyggnadsprojekt samt att samtliga fakturor avseende ändringar och tillägg, ÄTA-
fakturor, konteras med en unik aktivitetskod. Förändringen ska vara genomförd under 
2014. 
 

Yrkanden 
Christina Ståldal yrkade bifall till förslagen i motionen. 
 
Gunilla Grudevall Steen yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Gunilla Grudevall Steens yrkande mot Christina 
Ståldals och fann att Gunilla Grudevall Steens hade bifallits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 56 röster för Gunilla Grudevall Steens yrkande och 4 
röster för Christina Ståldals yrkande. Kommunfullmäktige hade således beslutat i enlighet 
med Gunilla Grudevall Steens yrkande. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

• Voteringslista 
 

Reservationer 
Christina Ståldal anmälde att Nackalistans fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet.  
 
- - - - - 
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§ 196 Dnr KFKS 2014/833-210 

Nya frågor om Slussenutbyggnaden 
Interpellation den 22 september 2014 av Christina Ståldal (NL) 
 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar inklusive bilaga  
 
- - - - - 
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§ 197 Dnr KFKS 2014/834-050 

Riskerna för korruption vid upphandlingar 
Interpellation den 22 september 2014 av Camilla Carlberg och Rolf Wasteson (V) 
 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar inklusive bilaga  
 
- - - - - 
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§ 198 

Anmälningar, meddelanden och tillkännagivanden 
 
Det fanns inga anmälningar, meddelanden eller tillkännagivanden. 
 
- - - - - 
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§ 199 Dnr KFKS 2014/913-300 

Informationsmöten om frågor som rör medborgare 
Motion den 27 oktober 2014 av Christina Ståldal m fl (NL) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 200 Dnr KFKS 2014/914-639 

Barnrättscertifiering i Nacka kommun 
Motion den 27 oktober 2014 av Andreas Falk, Gunnel Nyman Gräff och Martin 
Hellströmer (S) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 201 Dnr KFKS 2014/915-379 

Klimatsmart energi genom solceller  
Motion den 27 oktober 2014 av Mattias Qvarsell och Helena Westerling (S) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 203 Dnr KFKS 2014/916-269 

Mobilmast på Älgö 
Interpellation den 27 oktober 2014 av Christina Ståldal (NL) 
 
Christina Ståldal anhöll om att till miljö- och stadsbyggnadsnämndens ordförande 
framställa följande upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
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